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我可以选择哪些课程？
精品汉语课程
北京大学提供丰富多样的汉语教学资源，学生可以在北大找到适合自己水平的汉语
课程，接受全方位汉语言听、说、读、写培训，计划学习汉语的学生将在北京大学
对外汉语教育学院就读。此外学院还为交换学生提供选择丰富的选修课程。

多彩专业课程
北京大学拥有国内最齐全的学科建设，完善优质的教师队伍与教学资源，共有理学部、
信息与工程学部、人文学部等六大学部，共开设 130 余个专业，1700 余门课程。交
换学生可以跨学院 / 系选择最感兴趣的科目。

你可以在北大学习汉语，同时在课程和名额允许的情况下，也可以在其他院系选修
达 6 学分的专业课程。如果你不想学习汉语，你也可以选择在其他院系修读 6-20 学
分的专业课程。 

如何进行我的申请？
想要成为交换生，需要由你的学校帮助你提出正式申请，不能直接向北京大学申请。
如果你希望来北京大学交换学习，请联系你所在院校的国际办公室。 

如何获得我的成绩？
你将在完成在北京大学的学习交流后约两个月内，收到一份正式的成绩单。学分转
换事宜请详询你的母校。

北京大学为交换生提供汉语培训

课程和本科课程，允许交换生跨

院系选课。北京大学的学年从 9

月初到次年 7 月，分为两个学期。

秋季学期从 9 月初开始，到次年 1

月中旬结束；春季学期从 2 月底

开始，到 6 月底结束。

学业篇

生活篇

奖学金
交换生可申请中国政府奖学金，申请信息请咨询中
国驻贵国大使馆。已被北京大学的合作院校根据交
换协议正式提名为交换生的奖学金申请人将被优先
录取。

实习机会
在北京大学进行一整年交流的交换生可在第二学期
申请实习签证。你可登录北京大学国际合作部留学
生办公室官方网站，查看更多信息。

住宿
北京大学将根据与合作院校签订的双边学生交流协
议，协助交流生安排校内住宿。请首先向你的学校
确认北大是否为你提供免费住宿。此外北京大学还
提供自费住宿。房间设施等信息请参见北京大学中
关新园官方网站：https://pkugv.pku.edu.cn。

得天独厚的地理位置
北京大学坐落于中国的首都和政治和文化中心——北京市。
在中国的历史长河中，北京曾是六朝古都，遍布京城的宏伟
古迹印证了这座城市悠久的历史。这座活力四射的现代化大
都市兼具中国传统文化的宏伟魅力，与现代活力相得益彰，
闻名遐迩。

相互促进的学习氛围
北京大学享有良好的学术声誉，具有多元完善且不断发展的
国际合作交流网络，汇聚来自世界各地的顶尖学生学者。在
北大五湖四海学子彼此切磋，相互借鉴，在展示特长、收获
成长的大舞台上绽放青春光彩。

沉浸立体的文化体验
中国现代社会发展迅速，而北京大学因其丰富包容的校园环
境集中展现了中国社会的发展脉搏。置身燕园，你不仅在古
色古香的建筑里品读中国古建筑的传统魅力与文化内涵，也
在现代化的校园设施间体验现代中国的生活方式与发展智慧，
更能够通过北京大学留学生“知·行计划”走近广袤的中国城
镇乡野，在北大读懂中国。

北京大学与全球 50 多个国家和地区的 300 多

个世界知名机构建立了合作，每年有 600 余

位国际交换生到北大学习。北京大学留学生交换生

项目依托学校优越的教育资源，为热爱汉语言与渴

望精进学业的国际学子打造沉浸式汉语言培训、顶

尖师资课程、国际化交流环境。交换生可通过本校

提名，作为普通进修生来北大研修课程，或作为高

级进修生跟随北大导师进行专题研究。学生将在开

放的学习氛围中，与北大学子同堂切磋，享受中国

最一流的汉语和课程教育资源，获得中国最顶尖高

校的学习履历，结识来自全球的朋友！

The vigorous and interesting examples are used to illustrate China's 
politics, also the comparative perspectives to examine Chinese context 
and western experiences; the professor was interesting although 
insensitive at times; students in the class come from different 
backgrounds for good discussion. I really like how open-minded our 
teacher is because it helps us to gain a real, non-politically connect 
insight of China.

Comment on Chinese Politics and Public Policy

以前我从没学过汉语。在北大，我有两位汉语老师。他们告诉了我中

国是什么样的。我来介绍一下第一位老师，他叫“随和”。当我第一

次来中国的时候，我很惊讶，一切都很方便。如果你口渴你只需要用

手机扫一扫就能有水喝。如果你没有自行车，没问题！你不需要担心，

因为有很多黄色的自行车你可以用！第二位老师叫“爱”，老师教我

什么是中国人的爱，中国人民让你觉得他们和你像家人一样。

高北方 from UK

We enjoy 
our life 
and study  
here!

Very up-to-date topic, very based on data, and discussions are very 
interesting; the most interesting field trip I've ever taken; our professor 
gave us a lot of useful and helpful information (recent report, video 
clip, term explanation, etc.); field trips & deep introduction into a 
concrete topic.

Comment on China’s Energy and Environmental Challenges

The trip to the Forbidden City with PKU was one of the first I did in 
Beijing. It was highly interesting to learn so much about Beijing's and 
China's history. The city itself is very beautiful and teaches you a lot 
about historical architecture… Especially as the trip was planned for 
the very beginning of the semester it was a great opportunity to get to 
know other students from all around the world.

Ferdinand from Germany

这次的旅游去的地方之中，给我留下了深刻的印象的地方是嫁吐蕃的

文成公主告别唐的日月山日亭、从车窗看到的青海湖的蓝色和油菜花

的黄色的对比、彩色鲜明的七彩丹霞地质公园、陷入“这里是埃及 ?”

的错觉的敦煌鸣沙山……正在进行开发的西部，我感到过去只听过地

方的名字，只有模糊的印象的地方，亲眼看风景和亲身感到那个地方

的空气是很重要的事。

Reika from Japan

我们在西安去很多地方，它们都很有意思，但是对我来说最有意思的

东西是西安的兵马俑……我觉得它们做的非常厉害，因为每个兵马俑

的人都不一样……这一个星期后回到北京让我感觉有点儿难过，在这

个活动看到那么多很有意思的地方，让我认识很多很好的不一样国家

的人。

Vanessa from Germany



What courses can I take?
Chinese Language courses at multiple levels
Peking University offers a variety of Chinese language courses, rest assured that you will find 
one that suits your needs among the options offered by School of Chinese as a Second 
Language (SCSL). Chinese language courses comprehensively cover conversation, listening, 
reading and writing. Furthermore, the school has designed electives specially catered to 
exchange students.

Credit courses of comprehensive options 

PKU is home to a comprehensive array of disciplines and majors, spanning across six main 
faculties, including sciences, humanities and information and engineering sciences. Their world-
class teaching staff and resources at PKU can be accessed in over 130 majors and 1700 courses.

Exchange students can opt to learn Chinese during their stay at PKU, concurrently taking up to 
six credits of content courses offered by other schools and departments. Should they not wish 
to enroll in a Chinese language course, exchange students can take credit courses offered by 
other schools and departments, over 6 credits and not exceeding 20 credits.

How do I apply for exchange at PKU?
To become an exchange student, you will need to be officially nominated by your home university 
and cannot apply directly to PKU. Please contact the International Office at your home university 
if you wish to study at PKU as an exchange student. 

How will I receive my results?
You will receive an official transcript approximately two months after the completion of your 
exchange at PKU. Please consult your home university with regards to the transferring of credits.

Peking University offers Chinese 
language courses and undergraduate 
credit courses across schools/
departments to exchange students. 
An academic year at Peking University 
consists of two semesters, from 
September to July the following 
year. The autumn semester starts 
in early September and ends in 
mid-January the following year, 
while the spring semester runs 
from late February to late June. 

Peking  Un ivers i ty  has  estab l ished 
partnerships with over 300 world-

renowned institutions in more than 50 
countries and regions around the world, 
attracting more than 600 international 
exchange students annually. On account of 
Peking University’s  superior educational 
resources ,  the  In ternat iona l  Student 
Exchange Program offers an immersive 
Chinese language training experience, 
courses conducted by top-notch staff, and an 
international setting for interactions for 
international students who are passionate for 
the Chinese language and desire to improve 
their studies. Exchange students can be 
nominated by their home university to come 
to Peking University as general visiting 
students to take courses, or as senior visiting 
students to partake in research projects led 
by Peking University professors. Students 
can look forward to learning alongside peers 
from Peking University in an inclusive 
environment, enjoying the best courses and 
Chinese language education resources in 
China, obtaining an education experience 
from China’s top university and befriending 
students from all around the world!

Housing Options
In accordance with the bilateral student exchange agreement 
signed between Peking University and partner institutions, PKU 
will arrange on-campus accommodation for these exchange 
students. Please check with your home university whether the 
bilateral student exchange agreement covers accommodation. 
Alternatively, fee-paying accommodation is available at PKU 
Global Village. For more housing details, please visit the website 
of PKU Global Village: https://pkugv.pku.edu.cn/index.htm.

STUDY AT PKU

LIVING IN PKU

Scholarships
Exchange students may apply for the Chinese Government 
Scholarship. Please consult the Chinese embassy in your 
country for more application information. Scholarship 
applicants who are already officially nominated by Peking 
University’s partner universities for exchange under the 
agreement will be preferentially admitted. 

Internship Opportunities
Exchange students on one-year exchange programs at PKU 
may apply for the internship visa in the second semester. More 
information could be found at http://www.isd.pku.edu.cn.

联络方式
通讯地址：中国北京市北京大学新太阳学生中心三层留学生办公室
邮政编码：100871
E-mail：study@pku.edu.cn
电话： (86-10)-62751230
传真： (86-10)-62751233
网址：http://www.isd.pku.edu.cn

Contact information
Address: 3rd Floor, New Sun Student Center, Peking University, Beijing, China
Postcode: 100871
E-mail: study@pku.edu.cn
Telephone: (86-10)-62751230
Fax: (86-10)-62751233
Website: http://www.isd.pku.edu.cn

A Land of Abundance
Peking University is located in Beijing, the capital and political and cultural center 
of China. Historically, Beijing had been the capital of six dynasties, and is home 
to various great monuments dispersed around the city. This speaks to the rich 
historical value of the city. As a metropolis, it also boasts modern architectures 
and a vibrant city life. Beijing’s greatest charm lies in the harmony between its 
historicity and modernity.

Inclusive Atmosphere
Peking University enjoys an excellent academic reputation, thanks to the diverse 
yet expansive international collaborative global network. This has allowed the 
university to attract top scholars and students worldwide. In this conducive 
environment, fruitful interactions among students and academics provide an 
opportunity to showcase their youthful brilliance.

Immersive Cultural Experience
Peking University embraces the swift developments in Chinese society, an 
excellent narrative of the latter’s vitality. Not only do you get to experience the 
beauty and sophistication of traditional Chinese culture through ancient 
architecture, you will also experience a thriving campus life that reflects China’s 
modernity. Furthermore, get to truly immerse in the Chinese way of life by 
stepping into vast, exotic locales. Peking University is your pathway to gaining a 
genuine understanding and experience of China.
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